
Referat RB-møde 120525 
Ad punkt 1 Velkommen 

Ingen ændringer til dagsorden, ej heller noget til evt. 

Ad punkt 2 Konstituering af bestyrelsen 

Vi reviderede alle bilag, se disse 

Ad punkt 3 Nyt fra Regionsformand/HB 

3a Nyt fra HB:  Der er en proces i gang hvor vi skal ende med en aftale om bl.a. hvordan vi 
kommunikerer med hinanden og hvordan sekretariatet bedst kan understøtte HB. Der er gang 
i forhandlinger med DSF om en samarbejdsaftale, som blev besluttet på sidste REP. Der er 
aftalt at man ikke kan have en tillidspost i DFys hvis man sidder i bestyrelsen af en 
konkurrerende fagforening eller brancheforening da man forventes at være loyal overfor DFys 
interesser. 

Der er fundet flere midler i forskningsfonden end antaget på REP, så differencen kan uddeles 
nu indtil man når niveauet som blev aftalt til REP. 

Flere artikler og alle referater ligger nu bag login, kun materiale som positionerer fysioterapi for 
omverdenen kan ses uden login. 

Der arbejdes med Sundhedsreform, ældrelov, uddannelsesreform og den kommende 
folkesundhedslov.  

Der var evaluering af fagkongressen som viste at over 90 % var meget tilfreds eller tilfreds. 
Kommentarer fra RB: For meget ph.d. er og for dyrt. På dagen for studerende var setuppet for 
stort, De burde inviteres med en af de andre dage, så kunne der måske spares lidt. Der var 
mange studerende som ikke kunne få fri fra deres praktiksteder og eller skoler. 

RB-medlemmerne synes at Jeanette må meget mere på banen på SOME. Medlemmerne ved 
alt for lidt om hvad DFys laver, og hvad det har af betydning for deres hverdag. 

3b: spørgsmål til mødelisterne.: Kasper spurgte til mødet med region Sjælland og forsikring 
&pension: dette omhandlede at regionen ønskede at sikre sig at forsikringsselskaber holder 
op med at bede deres kunder at bede lægen om en henvisning, da det helst skal vise sig at 
direkte adgang aflaster almen praksis Stine angav at FFF-møder i Køge med fordel kan 
varetages af den kommunale FTR i stedet for Marjanne, da det er et forum for FTR. 

3c:Aktuelt fra RF: 

Marjanne skal holde møde med ledelsen i Næ kommune sammen med Rikke fra Etf som 
opfølgning på de problemer der har været med opgaveglidning til plejeopgaver. 



Venstre i regionsråd har fremsat forslag om at direkte adgang skal gælde for alle praktiserende 
også dem uden ydernummer. Marjanne har haft kontakt med Anne Ronex (næstformand i 
regionsråd) og sendte en mail hvori faktuelle fejl i sagsfremstillingen blev beskrevet. Forslaget 
faldt. 

Der har været afholdt 2 kickstart din karriere oplæg på hhv Roskilde og Næstved skolen. 

Fordi vi har fået konkkurende fagforeninger, må vi ikke længere komme til Nål og Skål. DFys 
må dog stadig have pladsen i uddannelsesudvalget og afholde kickstart din karriere 
oplægene, og hvis de andre foreninger vil deltage i kickstartoplægene så skal vi dels om tiden. 
(Line fra region H fik 13 minutter i stedet for de 45 minutter der ellers var aftalt.) 

Marjanne har været på 2 arbejdspladsbesøg i Faxe kommune og på SUH køge. 

Marjanne har indberettet en klinik i Næstved fordi de på deres hjemmeside skriver at de 
tilbyder fysioterapi, osteopati og kiropraktik via deres selvuddannede DAAterapeuter (som 
tager 6 måneder). Altså ejer uddanner sine medarbejdere. 

Styrelsen for patientsikkerheds jura afdeling har taget sagen om fejlagtig markedsføring. 

Så er er kommuner som afviser GOP og revisiterer til § 119 (forebyggende). Dette er et brud på 
sundhedsloven.  Gurli Petersen er på sagen. 

3.d Budgetopfølgning: Der er ikke brugt for mange penge  

Ad punkt 4 Emner til politisk drøftelse 

4a Evaluering af GF og jubilæumsarrangement. 

Marjanne synes at det varede for lang tid, men Stine fortalte at tidligere jubilarer havde 
tilkendegivet at der var for lidt tid til at snakke. 

Til jubilæumsarrangementet bør der være en værtsperson som viser dem hen hvor det skal 
foregå. Deltagerne så lidt fortabt ud.  

Der var en del deltager som ikke dukkede op og også en del af jubilarer der ikke deltog i 
spisning selvom de havde krydset af at de vil deltage i mad og GF. 

Det kostede 665 kr. pr jubilar og 476 kr. pr GF deltager.  

Vi skal skrive ved tilmelding at der opkræves et gebyr for forplejning hvis de ikke kommer eller 
melder fra mindre end 14 dage før. 

4b Fokusområder. udskudt til næste RB møde 

Ad punkt 5 Emner til orientering, drøftelse og stillingtagen 



5a. Nyt fra netværkskonsulenten. Natasha orienterede om de netværk hun har gang i og 
kommende planer. Orienter jer gerne på hjemmesiden. I må meget gerne reklamere for de 
netværk der er, da det viser sig at medlemmer som deltager i netværk og eller faglige 
selskaber er mindre tilbøjeligt at melde sig ud. 

Der planlægges en landsdækkende (evt. en øst og en vest for bæltet) temadag om 
hjernerystelse med Morten Karl med tanke på at der efterfølgende dannes regionale netværk. 

Ligeledes er der efterspurgt noget om faldudredning. Kontakt gerne Kirsten Riis Jensen som er 
specialeansvarligt på Slagelse Sygehus. 

Psykiatri-netværket er helt selvkørende, Natasha vil kontakte dem for at huske dem på at de 
slår netværksdatoer op på hjemmesiden. 

1. oktober holder rygcenteret i Køge et fyraftensmøde om rygudredning. Vi mangler dog 
stadig et budget. Natasha rykker dem for det. 

5b Nyt fra de praktiserende: Praksisplanen er i sidste godkendelsesfase, men der skulle gerne 
komme 4,79 kapaciteter på §62 og 7,2 kapaciteter på §51. Projekt Direkte adgang er i gang og 
der er stor tilslutning til det. Der er en bekymring om Økonomien holder. 

I Næstved kommune starter der et projekt hvor nyopdagede hofte og knæ-artrosepatienter 
skal til forundersøgelse på Sundhedscenter hos Karen Andreasson som så sender dem videre 
til de praktiserende fysioterapeuter som skal tilbyde et GLAiD-forløb, dette er gratis for 
patienterne. Projektet finansieres af den Sociale Kapitalfond i samarbejde med Næstved 
Kommune 

5.c Nyt fra TR. På Næstved Slagelse- Ringsted sygehuse skal somatikken sammenlægges med 
psykiatrien og det bliver den psykiatriske chef som bliver leder for det hele. Der er bekymring 
for om der sker ændringer i organiseringen af fysioterapeuter. Der er også en udtrykt 
bekymring om Region H (storebror) vil æde region Sj (lillebror ved sammenlægningen til region 
øst. Der skal laves et MEDudvalg med medlemmer fra begge hovedMEDudvalg, der skal snart 
udpeges medlemmer. 

Der er TR regionsmøde d 26/5 hvor Michael Poulsen kommer og holder oplæg om 
sundhedsreformen. 

5d: lederråd. Rikke fra region Syd er formand for lederrådet og efterlyser emner til den 
kommende lederkonference i oktober  

5e; Arbejdsmiljø området: Marjanne deltager i AMR-konference 14/5. Den afholdes sammen 
med ergoterapeutforeningen. Tema er bl.a. Psykologisk tryghed. 

5.f: Arrangementspuljen; Marjanne eftersender bilagene om status og økonomi. Vi drøftede 
kommende arrangementer under punktet netværkskonsulenten  



5g:Uddannelse og studerende: Vi skal bede Peter Johansen om at finde en observatør til RB 
fra de studerende. Uddannelsesreformen afkorter Fysuddannelsen med 15 ECTS-point, det 
betyder en meget mindre bacheloropgave. De penge der spares der skal gå til tværfaglige 
masters fx på neurorehab. Der har været flere opslag på bl.a. sundhedsmonitor hvor Jeanette 
sammen med de andre formænd har protesteret og advaret mod at forkorte vores 
grunduddannelse. 

5g1: Nål og Skålarrangement: Vi må ikke længere deltage pga de konkurrerende fagforeninger. 

Vi har talt om i DFys om vi skal holde en lille fest for de nyuddannede hvor de får en øl og pizza 
et lille faglig oplæg med en sportsfys elle lign. Så vi også holder noget for dem. Nålene bliver 
sendt med posten i år. 

5g2 : uddannelses arrangementer. Vi nåede ikke at tale om det men der mangler en der kan 
tage følgende  

” Køge CAMPUS+ er tilbage – fredag d. 29. august, og vil vi rigtig gerne se jer igen i Køge Midtby 
til en dag fuld af videndeling og inspiration. 

  

I møder over 3.500 nysgerrige og imødekommende unge, I får mulighed for at lære deres 
ønsker og behov til job og uddannelse at kende, og ikke mindst inspirerer I dem til det svære 
uddannelsesvalg igennem gode dialoger og en sjov aktivitet, der giver et indblik i hverdagen 
hos jer. 

  

I kan tilmelde jer allerede nu på: Campus+ 2025 - Standholdere | Safeticket 

  

Læs mere om eventet i invitationen og på: Til dig som standholder | Campus koege 

  

Vi håber at se jer til Danmarks største læringsfestival        ” 

mail sendt 26/5 , Lars har meldt fra til det, men er der andre ? for jeg kan ikke deltage 

5h. SOME: Marjanne har først for nyligt fået adgang til danske fysioterapeuter region Sjællands 
FB- side. RB opfordrer Marjanne at lægge mange opslag op med billeder og en tekst hvor 
forklares hvad medlemmerne får ud af at jeg har deltaget i diverse møder/arrangementer.   

  

Ad punkt 6 Referat fra sidste møde :  Husk at godkende det i first Agenda, det ligger sidste i 
dagsorden  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fcampus-koege.safeticket.dk%2F101537%2FCampus_2025_-_Standholdere&data=05%7C02%7Cmdh%40fysio.dk%7Ca7bb36d044f3437d027b08dd6d251bb4%7C1af308ab7b9343d9bcd1e88b650f643b%7C0%7C0%7C638786728375293076%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=%2B25YqRziGk7jlfZ4Umr%2BMvJO0hQK07ZWuk5jgyil8po%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fcampus-koege.dk%2Ffor-dig-i-campus%2Fevents%2Fcampusplus%2Ftil-dig-som-standholder%2F&data=05%7C02%7Cmdh%40fysio.dk%7Ca7bb36d044f3437d027b08dd6d251bb4%7C1af308ab7b9343d9bcd1e88b650f643b%7C0%7C0%7C638786728375312205%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=roRK5ngwS0ArpEB6ugEsvfey6gvDNv4yTuKO13cAR6Q%3D&reserved=0


Ad punkt 7 Frem mod næste møde  

7.a Noget til Hjemmesiden: nye medlemmer i RB , referat fra GF (afventer godkendelse fra 
dirigenten)  

7.b Evaluering af dagsorden: For stor en dagsorden især pkt 2 bør ikke tage så lang tid som i 
dag.  

7c Evaluering af mødet: Der skal være mere chokolade efter frokost       

7d Dagsordenspunkter til næste møde: Fokusområder 

Sundhedsreform ved Michael Poulsen  

7e ordstyrer til næste møde Malene  

Ad punkt 8 Evt. Folkemøde Bornholm .  

Bil 1 Ud:  Rosa, Kathrine, Mie, Dorte og Stine afgang onsdag kl 18.30 fra Ystad  

          Hjem: Rosa, Mie , Dorte og Marjanne afgang Rønne lørdag kl 16.30  

Bil 2 Ud:  Marjanne, Kasper og Jacob afgang Ystad tirsdag kl 14.30 

           Hjem: Jacob, Kasper, Stine og Kathrine afgang Rønne lørdag kl 6.30 

Kathrine, Marjanne, Dorte og Mie sover i lejligheden 

Rosa Stine Jacob og Kasper sover i telt. 

Marjanne indkalder til et teamsmøde hvor vi planlægger hvem der går til hvilken debatter når 
vi forhåbentligt kan se programmet. Og hvordan vi gør med mad og lign. 

Marjanne tilmelder Alle til PKAs arrangement morgenkaffe og fællessang kl 9.30-10.30 om 
fredagen. 

Helle foreslår at Fagbladet udkommer med et tema om Foreningen, hvad laver foreningen? 
hvad laver regionsbestyrelserne og hvad med de faglige selskaber og netværk og kurserne 
webinarer!! 

Selvom Helle har været medlem i mange år har hun ingen ide om hvad der i virkeligheden sker 
så vi SKAL være bedre til at promovere os og vores forening!!! 

       

 


